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Waarom wordt er nieuwe verlichting geplaatst in onze straat, terwijl de oude niet defect 
is? 
Voor de openbare verlichting doet stad Antwerpen een beroep op het zogenaamde Lichtplan dat 
naast een globale visie op de verlichting ook de nadruk legt op een innovatieve, duurzame en 
energiezuinige verlichting. 
Daarom heeft stad Antwerpen de ambitie om de circa 60.000 lichtpunten op haar grondgebied 
binnen afzienbare tijd om te schakelen naar 100% LED-verlichting. De volledige ‘verledding’ van 
de openbare verlichting zorgt er samen met andere slimme technologieën voor dat het 
energieverbruik met ongeveer de helft zal dalen. 
 

Wie voert de werken in onze straat uit? 
Voor de installatie, het onderhoud en het ‘verledden’ van de openbare verlichting werkt stad 
Antwerpen nauw samen met netbeheerder Fluvius. Fluvius is immers de eigenaar en beheerder 
van de openbare verlichting en voert de werken samen met haar onderaannemers uit. De 
netbeheerder baseert zich hiervoor op de richtlijnen van het Lichtplan van onze stad en de 
resultaten van de lichtstudies. 
 

Waarom blijven de nieuwe verlichtingstoestellen niet op dezelfde posities behouden? 
Stad Antwerpen en netbeheerder Fluvius voeren op dit moment een grootschalige ‘verledding’ 
uit van de openbare verlichting in onze stad. De stad wil van deze gelegenheid gebruik maken om 
meteen ook de posities van de verlichtingstoestellen in het straatbeeld te optimaliseren.  



Omdat niet alleen de noden voor de openbare verlichting veranderd kunnen zijn in de loop der 
jaren, maar omdat ook de technische specificaties van de nieuwe LED-verlichting anders zijn 
dan die van de oude, wijkt het aantal toestellen en de posities ervan meestal ook af van de oude. 
Om de correcte posities te bepalen volgen we de richtlijnen van het Lichtplan, houden we 
rekening met de omgevingsfactoren zoals in- en uitritten of bomen en groenzones, en baseren 
we ons op de resultaten van de lichtstudies die netbeheerder Fluvius opmaakt voor de wijk. 

 

Na de vernieuwing van de openbare verlichting in onze straat, heb ik de indruk dat er 
minder licht is. Hoe komt dat? 
Omwille van de technische eigenschappen van de LED- verlichting, heeft de installatie ervan 
doorgaans een grote impact op het nachtbeeld van de straat en de omgeving. Zo is de lichtkleur 
van de LED’s veel helderder waardoor het openbare domein ook na zonsondergang een frisse 
indruk geeft. Bovendien is de LED-lichtbundel duidelijker afgelijnd waardoor er minder licht 
‘verneveld’ wordt en er minder lichtvervuiling is. Het contrast met het gele en het teveel aan licht 
dat er vroeger was, is daarom inderdaad aanzienlijk. Toch zien we erop toe dat de 
vooropgestelde verlichtingsnormen voor het openbare domein steeds behaald worden en dat de 
veiligheid in en de beleving van onze stad niet in het gedrang komen. 

 

Bij het verwijderen of plaatsen van de openbare verlichting, ondervind ik hinder of heb ik 
schade geleden. Bij wie kan ik hiervoor terecht? 
Als eigenaar en beheerder van de openbare verlichting in onze stad, is netbeheerder Fluvius 
verantwoordelijk voor de uitvoering van de werken. Fluvius en haar onderaannemers trachten de 
werken steeds met de meeste zorg uit te voeren en de overlast tot een minimum te beperken. 
Mocht u toch hinder ondervinden of schade geleden hebben, kan u Fluvius steeds contacteren 
via e-mail naar fmschade@fluvius.be of via de website. 

 

Fluvius heeft een verlichtingstoestel op mijn gevel geplaatst, maar ik heb hiervoor geen 
toestemming gegeven. Kan dat zomaar? 
Bij het plaatsen van de nieuwe openbare verlichting streven stad Antwerpen en netbeheerder 
Fluvius ernaar om de publieke ruimte, en vooral de voetpaden, zoveel mogelijk obstakelvrij te 
houden. Als de omgeving het toelaat, wordt de openbare verlichting daarom zoveel mogelijk op 
de gevels gemonteerd. Dat is doorgaans het geval in straten waar er geen voortuinstrook is en de 
gevels op de rooilijn (d.i. de grens tussen het publieke en het private domein) staan. 
 
Het gebruik van de gevels voor dergelijke doeleinden – het plaatsen van voorwerpen van 
openbaar nut – maakt voorwerp uit van artikel 78 van de Antwerpse politiecodex:  
“§1. De eigenaars en houders van een stedenbouwkundige vergunning zijn verplicht om toe te 
staan dat voorwerpen en opschriften van openbaar nut op de buitenzijde van de gevels geplaatst 
worden en dit zonder vergoeding. De verplichting blijft als de buitenzijde van de gevels achter de 
rooilijn ligt. Voorbeelden: straatnaamborden, aanduidingen van watermonden, huisnummers, 
voorwerpen van de openbare verlichting, uurwerken, elektriciteitsdraden, verkeerstekens, 
toeristische en culturele aanwijzingsborden, draden van tramtrolleys, kabels voor gemeentelijke 
of intergemeentelijke signalisatie en voor radio- en televisiedistributie, camera’s, en andere 
voorwerpen en opschriften geplaatst door stedelijke diensten.” 

 

mailto:fmschade@fluvius.be
http://www.fluvius.be/nl/contact/klachten


Hoeveel energie besparen de nieuwe LED-lampen vergeleken met de oude lampen? 
De resultaten van een lichtstudie tonen doorgaans aan dat er meer nieuwe toestellen geplaatst 
moeten worden. Maar dankzij de energiezuinige technologieën, verbruikt het grotere aantal 
nieuwe toestellen nog altijd minder energie dan de oude verlichting.  
Na de ‘verledding’ zal er meer dan 50% minder energie verbruikt wordt. 
 

Hoe worden de nieuwe verlichtingsposities bepaald? 
Stad Antwerpen en netbeheerder Fluvius voeren op dit moment een grootschalige ‘verledding’ 
uit van de openbare verlichting in onze stad. De stad wil van deze gelegenheid gebruik maken om 
meteen ook de posities van de verlichtingstoestellen in het straatbeeld te optimaliseren. Omdat 
niet alleen de noden voor de openbare verlichting veranderd kunnen zijn in de loop der jaren, 
maar omdat ook de technische specificaties van de nieuwe LED-verlichting anders zijn, wijkt het 
aantal toestellen en de posities ervan meestal ook af van de oude verlichting. 

 
Om de nieuwe posities te bepalen, gelden in eerste instantie de algemene richtlijnen van het 
zogenaamde “Lichtplan”. Daarnaast bepalen de resultaten van een lichtstudie en de 
omgevingsfactoren zoals bijvoorbeeld in- en uitritten, bomen en groenzones, etc. de specifieke 
posities van de nieuwe verlichting.   
 

Hoe kan ik mijn mening geven over de nieuwe verlichting? 
Heb je een vraag of een opmerking over de nieuwe verlichting, dan horen wij het graag. Je kan 
ons contacteren via onderstaande gegevens. 
 
 
Contact 
Bel de infolijn op 03 22 11 333 
Maak een melding via Meldingen (antwerpen.be) 
Mail naar openbare_verlichting@antwerpen.be 
 

https://meldingen.antwerpen.be/
mailto:openbare_verlichting@antwerpen.be
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